
 

Vážení čtenáři. 

Dovoluji si Vás informovat o nákladech na odpadové hospodářství obce Martinice v Krkonoších v roce 2023.   

Svoz a likvidace veškerých odpadů nás minulý rok stály celkem 505.393,-- Kč. Z této celkové částky jsme si u 

tříděných složek odpadu mohli uplatnit odečet DPH ve výši 12.250,-- Kč. Kdybychom veškeré náklady spojené 

s odpadovým hospodářstvím vyčíslili na jednotlivce, byla by skutečná výše poplatku za svoz a likvidaci odpadů 

v minulém roce 805,- Kč/osobu/rok (2022 to bylo 750,- Kč).    

Směsného komunálního odpadu bylo v rámci obecního systému svezeno 61,25 t (popelnice) a 8,59 t 

(velkoobjemové kontejnery), náklady na svoz a uložení na skládku byly 322.099 Kč. V průměru vyprodukoval 

jednotlivec v obci 111,03 kg směsných komunálních odpadů za rok.      

Tříděných složek odpadů bylo v roce 2023 svezeno a předáno k dalšímu využití (recyklace, alternativní palivo, …) 

následující množství: 12,15 t sklo barevné (2022 – 12,00 t), 11,26 t plastů (2022 – 9,49 t), 10,74 t papíru (2022 – 

8,31 t) a 11,18 t železa (2022 – 8,21 t) a 5,92 t nábytku a dřevěných desek. Do těchto tříděných složek lze doplnit 

i svezené množství bioodpadu na komunitní kompostárnu v množství 63,61 t. Mimo tyto vykázané druhy odpadů 

bylo z obce svezeno 0,508 t textilu (kontejner TEXTIL-ECO Boskovice) a 2,623 t elektrozařízení (ASEKOL - likvidace 

výrobků s ukončenou životností) a 106 l použitých potravinářských olejů z domácností.  

Ani odpadům se nevyhnulo v loňském roce zdražování, podařilo se v obci snížit množství vyprodukovaného 

směsného komunálního odpadu (SKO) z popelnic a velkoobjemových kontejnerů o 12,86 t. Limit pro uložení 

komunálního odpadu na skládku v roce 2023 byl 180 kg/osobu/rok. Překročené množství komunálního odpadu 

nad tento limit bychom museli uložit na skládku za vyšší skládkovné (limit se bude snižovat každým rokem!). 

Velké množství odpadu, který nelze vytřídit, vzniká v topné sezóně (popel z topení tuhými palivy). Svoz tříděného 

odpadu nám kompenzují příjmy od obalové společnosti Eko-kom, které v roce 2023 dosáhly částky 181.959 Kč.  

Rok 2024 bude opět „velká neznámá“, ceny na trhu druhotných surovin, které ovlivňují ceny za služby 

odpadového hospodářství, jsou velmi nestálé.  

Dovolím si malou poznámku na okraj – neustálé změny v odpadové politice hlavně ze strany ministerstva 

životního prostředí, snaha vymyslet „perpetum mobile“ v odpadech, snahy o neustálé zvyšování poplatků a 

plateb za odpady na skládkách celou řadu lidí od třídění odrazuje. Stát nařizuje, aby se maximálně třídilo, ale co 

bude dál s vytříděnými složkami, už moc neřeší. Pro lidi je velice důležité, aby byl vysvětlován princip pro vytřídění 

určitých složek odpadů, aby bylo popsáno, jaký to má pro lidi a stát efekt, jak jsou tyto druhotné suroviny dále 

využity. Velmi důležitá je podpora výzkumu v této oblasti. Samozřejmě nejlacinější je takový systém, aby odpad 

vůbec „nevznikal“. Ale to je v dnešní době neuskutečnitelné.        

 

Děkujeme všem, kteří třídí, přispíváme tak společně ke zlepšení stavu veřejného pořádku a životního prostředí. 

Leoš Mejvald. 


